
NEWS RELEASE

For Immediate Release
2017FLNR0365-001993
Nov. 30, 2017

Ministry of Forests, Lands, Natural Resource Operations
and Rural Development
Francophone Affairs Program
Ministry of Tourism, Arts and Culture

New map showcases francophone history in British Columbia

(disponible en français en bas de page)

VICTORIA – A new online interactive map has been launched to educate people about francophone heritage in B.C. and help boost tourism to the province, Adrian Dix, Minister of Health and Minister responsible for the Francophone Affairs Program, announced today.

“There are many historic francophone sites around British Columbia which reflect a proud culture and history,” said Dix. “This project celebrates the contributions made by the francophone community and highlights their economic, cultural and social influences.”

The map includes sites like St. Joseph’s Church in Kamloops, built by Oblate Catholic missionaries in the late 19th century, and Moren’s House at Spence’s Bridge, the homestead of French pioneers in B.C.

“The map provides the histories and descriptions of francophone cultural tourism sites and services as well as the imprints and influence of francophone people as they shaped the province,” said Lisa Beare, Minister of Tourism, Arts and Culture.

The Province has committed to plan and deliver French-language services to enhance the vitality of the francophone community of British Columbia. This includes a recently released French-language engagement website.

“People visiting our province, as well as local B.C. travellers, will be able to use the map to locate cultural tourism sites connected to francophone history,” said Doug Donaldson, Minister of Forests, Lands, Natural Resource Operations and Rural Development.

The map is the result of a collaborative effort between several government and non-government agencies, including the Heritage Branch of the Ministry of Forests, Lands, Natural Resource Operations and Rural Development, Heritage B.C., Francophone Affairs Program, Ministry of Tourism, Arts and Culture, the Francophone Economic Development Society and the Francophone Historical Society of B.C.

The cost of the project was \$30,000, shared between the Heritage Branch of the Ministry of Forests, Lands, Natural Resource Operations and Rural Development, and the Tourism Branch of the Ministry of Tourism, Arts and Culture, and the Francophone Affairs Program from the Canada-B.C. Official Languages Agreement on French Language Services.

The francophone cultural tourism map can be found online:

<https://heritagebc.ca/francophone-culture-map/>

Province of B.C. francophone engagement website:

<http://engage.gov.bc.ca/frenchservicesinbc/fr/accueil/>

Province of British Columbia Historical Places:

<https://www2.gov.bc.ca/gov/content/governments/celebrating-british-columbia/historic-places>

Contact:

Media Relations

Ministry of Forests, Lands, Natural Resource

Operations and Rural Development

250 356-7506

Connect with the Province of B.C. at: news.gov.bc.ca/connect



BRITISH
COLUMBIA

COLOMBIE-
BRITANNIQUE

COMMUNIQUÉ

Pour diffusion immédiate
2017FLNR0365-001993
30 novembre 2017

Ministère des Forêts, des Terres et de l'Exploitation des
ressources naturelles,
ainsi que du Développement rural
Programme des affaires francophones
Ministère du Tourisme, des Arts et de la Culture

Nouvelle carte qui relate l'histoire de la francophonie en Colombie-Britannique

VICTORIA – Le ministre de la Santé et ministre responsable du Programme des affaires francophones, Adrian Dix, a annoncé aujourd'hui le lancement d'une nouvelle carte interactive en ligne qui a pour objet de sensibiliser les gens à l'égard du patrimoine francophone de la Colombie-Britannique et de stimuler le tourisme dans la province.

« Il y a de nombreux lieux historiques qui sont déterminants pour la francophonie en Colombie-Britannique; ces lieux témoignent d'une culture et d'une histoire qui sont une source de fierté », a affirmé M. Dix. « Ce projet rend hommage à la contribution de la communauté francophone et souligne son apport sur les plans économique, culturel et social. »

Parmi les lieux indiqués sur la carte, on retrouve l'église Saint-Joseph à Kamloops, érigée à la fin du 19e siècle par les missionnaires oblats, et la Maison Morens à Spence's Bridge, un bastion des pionniers français en Colombie-Britannique.

« La carte présente l'histoire et la description des services et des sites de tourisme culturel de la francophonie, et souligne l'empreinte et l'influence du peuple francophone sur le développement de la province », a déclaré pour sa part la ministre du Tourisme, des Arts et de la Culture, Lisa Beare.

La province s'est engagée à planifier et à assurer la prestation de services en français en vue de favoriser l'épanouissement de la communauté francophone de la Colombie-Britannique. Cette initiative comprend le lancement récent d'un site Web de consultation sur les services offerts en français.

« La carte permettra aux touristes qui visitent notre province, ainsi qu'aux voyageurs locaux de la Colombie-Britannique, de repérer les lieux de tourisme culturel qui sont étroitement liés à l'histoire de la francophonie », d'ajouter le ministre des Forêts, des Terres et de l'Exploitation des ressources naturelles, ainsi que du Développement rural, Doug Donaldson.

La carte est le produit d'un effort de collaboration entre plusieurs organismes gouvernementaux et non gouvernementaux, y compris la Heritage Branch (direction du patrimoine) du ministère des Forêts, des Terres et de l'Exploitation des ressources naturelles (MFTERN), ainsi que du Développement rural, Heritage B.C., le Programme des affaires francophones, le ministère du Tourisme, des Arts et de la Culture, la Francophone Economic Development Society et la *Société historique francophone de la Colombie-Britannique*. Le coût du projet s'est élevé à 30 000 \$, que se sont partagés la Heritage Branch du MFTERN, la

Tourism Branch (direction du tourisme) du ministère du Tourisme, des Arts et de la Culture, et le Programme des affaires francophones dans le cadre de l'Entente Canada-Colombie-Britannique en matière des langues officielles pour les services en français.

Renseignements additionnels:

Angela Frattaroli
Relations avec les médias
Ministère des Forêts, des Terres et de
l'Exploitation des
ressources naturelles, ainsi que du
Développement rural
250 888-7008

Branchez-vous sur la Colombie-Britannique: news.gov.bc.ca/connect (en anglais seulement)